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Agendapunt : 4.
Onderwerp : Het behouden van de landbouw

De raad van de gemeente Heerde in vergadering bijeen op 3 juli 2023, gehoord de beraadslaging,

overwegende dat:

spijtig genoeg een landbouwakkoord nog ver uit beeld is;
de provincie in opdracht van het Rijk werkt aan gebiedsplannen en gebiedsarrangementen 
voor herstel en versterking van de natuur en aan een transitie van de landbouw, waarbij 
landbouw en natuur in een nieuwe balans worden gebracht;
het opstellen maar vooral het uitvoeren van gebiedsplannen en gebiedsarrangementen veel 
zorgvuldigheid, aandacht en uitvoeringskracht vraagt;
dat de gebiedsplannen/gebiedsarrangementen en de uitvoering hiervan in nauw overleg met 
betrokken agrarische ondernemingen en andere actoren vorm gegeven moet worden; 
we ook buiten het natuurnetwerk, in het omringende boerenland, aan de slag moeten om 
onze natuurambities te halen en het natuurnetwerk te verbeteren;
er in de gebieden rondom het natuurnetwerk meer behoefte dan ooit is aan mengvormen 
tussen landbouw en natuur (denk bijv. aan ecosysteemdiensten en aan landbouw waarbij ook 
natuurwaarden worden geproduceerd);
er méér in plaats van minder landbouwgrond nodig is om voldoende ruimte te hebben voor 
extensivering van de landbouw;
bij de omschakeling naar mengfuncties en meervoudig grondgebruik, op het platteland een 
win-win situatie kan ontstaan waarbij de leefbaarheid, belevingswaarde en het sociaal 
economische draagvlak wordt versterkt;

van mening dat:

we hierin als gemeente een actieve houding moeten aannemen door een visie te ontwikkelen 
en actief betrokken te zijn bij gebiedsprocessen waarin de ruimtelijke puzzel voor Heerde 
wordt gelegd;
het uitgangspunt moet zijn dat agrariërs in de gemeente betrokken worden bij de plannen 
en gebiedsprocessen. En dat zij de mogelijkheid krijgen om mee te doen aan pilots en 
koploperprojecten;
het uitgangspunt moet zijn dat vrijkomende landbouwgrond (van boeren die willen 
stoppen) zoveel mogelijk beschikbaar moet blijven voor andere boeren, zodat het areaal 
landbouwgrond gewaarborgd blijft en andere boeren de kans krijgen om extensiever en 
natuurinclusiever te werken;
het uitganspunt moet zijn dat de gemeente - daar waar het binnen haar vermogen ligt - 
verkoop van het agrarisch potentieel zoveel mogelijk dient te voorkomen; 
het op dit moment onduidelijk is hoe de uitvoering na opstellen van gebiedsplannen en 
gebiedsarrangementen vorm krijgt;

1/2



verzoekt het college van burgemeester en wethouders om:

1. in het eerste kwartaal van 2024 (of zoveel eerder als mogelijk) door middel van een 
discussienota met de commissie in gesprek te gaan over de wijze waarop we als gemeente 
(mede) sturing kunnen geven aan de landbouwtransitie en kunnen bijdragen aan het 
perspectief van een toekomstgerichte agrarische sector in de gemeente;

2. daarin/daarbij bovenstaande uitgangspunten als leidraad te hanteren;
3. met de provincie en andere gemeenten in de regio in gesprek te gaan hoe de uitvoering (van 

de gebiedsplannen/gebiedsarrangementen) georganiseerd wordt, waarbij lokale en/of 
regionale aanwezigheid van de uitvoeringsorganisatie is geborgd.

4. in de gevraagde discussienota aandacht te besteden aan het onder punt 3 genoemde 
(uitvoering);

en gaat over tot de orde van de dag,
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